# SAINT MINA AND POPE CYRIL VI COPTIC ORTHODOX CHURCH

(Issue 141, Sep. 15<sup>th</sup>, 2019)





John the Baptist rejoiced in his being decreased. He was taking the peoples' eyes off of him and fixing them to the Lord. He was inviting people to come to the Lord instead of to him. Although he dwelt in an atmosphere filled with selfishness, he accomplished his mission perfectly. The secret of his success was; never rely on man for guidance. His mission was never to wow the audience as a powerful preacher but to get people to turn and look unto the Lord, not unto himself. When the servant becomes nothing the Master becomes everything... "And each one will receive his own reward according to his own labor." (1 Corinthians 3:8).

## Fr. Anthony Micheal

## **Original Sin & Atonement**

# **Original Sin(s) in the Orthodox Perspective:**

Our corrupt human nature is born with the Adam's sin because we were in the loins of Adam while he sinned even though we did not actually eat from the forbidden tree. St. Paul described a similar situation regarding Levi when his father Abraham paid tithes to Melchizedek; "Even Levi, who receive tithes, paid tithes through Abraham, so to speak, for he was still in the loins of his father when Melchizedek met him" (Heb 7:9-10). Levi was a descendant of Abraham, but because he was still in the loins (seed) of Abraham when he paid tithes to Melchizedek, Levi is said to have paid them also. St. Paul also said, ". by one man's disobedience many were made sinners" (Rom 5:19) King David also said, "I was brought forth in iniquity, and in sin my mother conceived me" (Ps 51:5)... to be continued

Bishop Youssef, Coptic Orthodox Diocese of the Southern US



#### Holy liturgy:

Wednesday: 8–10 am Friday: 8:00-10:00 am Sunday: 8-11: 30 am

### Vesper & Bible Study:

Saturday: 7-8:15 pm

#### **Midnight Praises:**

Saturday: 8:30-10:30 pm

#### **Prayers Meeting:**

Thursday: 8 - 10 pm

#### **Sunday School:**

Sunday: 12 - 1pm

#### Hymns classes:

Saturday: 6 - 7 pm

### **Servants Meeting:**

Sunday: 1:15 - 2:00 pm

#### **Pope Cyril Meeting:**

Friday: 10:30 - 12:30

#### **Holy Family Meeting:**

Friday: 7:30 - 9:30 pm

#### Choir:

Friday: 7:30 - 9 pm **Children's Choir:** Friday: 7 - 8 pm

#### Kids' Club:

Youth Meeting: Friday: 8:0-10:0 pm The Songs and Contemplations Monthly Meeting: Last Friday of every month from 9:30-10:30pm

Saturday: 3:0-6:0 pm

"The wicked wait for me to destroy me, But I will consider Your testimonies" (psalm 119: 95) يوحنا المعمدان فرح بأنه يجب أن ينقص و أن الرب يزيد. فكان يحول أنظار الناس بعيداً عنه ويثبتها فى الرب يسوع و ذلك من خلال دعوته لهم بأن يأتوا إلى الرب وليس إليه هو. فبالرغم من أنه كان يعيش فى جو ممتلىء بالأنانية وحب الذات إلا أنه قد نجح فى إتمام مهمته تماماً. إن سر نجاح رسالة يوحنا المعمدان هو أنه لا يجب الإعتماد فى الإرشاد على أذرع البشر. و لم تكن رسالته لإبهار المستمعين له كواعظ قوى بل لكى يجعل الناس ينضمون إلى الرب. فعندما يصبح الخادم لا شيئ يكون الرب هو كل شئ... "وَلكِنَّ كُلَّ وَاحِدٍ سَيَاخُذُ أُجْرَتَهُ بحسب تَعَبه. " (اكورنتوس 8:3)

القس: أنطونيوس ميخائيل

# الخطيئة الجدية والتكفير عنها:

# الخطية الجدية في المفهوم الأرثوذكسي:

ان طبيعتنا البشرية الفاسدة قد ولدت بخطيئة آدم لأننا كنا في صلب آدم عندما أخطأ، بالرغم أننا لم نأكل فعلاً من الشجرة المحرمة. وقد وصف القديس بولس موقفًا مماثلًا فيما يتعلق بسبط لأوي الذي له الكهنوت، عندما دفع والده إبراهيم العشور إلى ملكي صادق ؟ "حتى أقول كلمة: إن لاوي أيضا الأخذ الأعشار قد عشر بإبراهيم لأنه كان بعد في صلب أبيه حين استقبله ملكي صادق" (عب 7: 9-10). كان لاوي من نسل إبراهيم ، ولكن لأنه كان لا يزال في صلب (نسل) إبراهيم عندما دفع العشور إلى ملكي صادق ، يقال إن لاوي دفع العشور أيضاً. كما قال القديس بولس ". لأنه كما بمعصية الإنسان الواحد جعل الكثيرون خطاة، هكذا أيضا بإطاعة الواحد سيجعل الكثيرون أبرارا. "(رومية 5:19) أيضا قال الملك داود ،" هأنذا بالإثم صورت، وبالخطية حبلت بي أمي "(مز 55: 5) ... للحديث بقية أنبا يوسف، أبرشية الأقباط الأرثوذكس في جنوب الولايات المتحدة

#### مواعيد القداسات:

الأربعاء: 8:00 –10:00ص الجمعة: 8:00 – 10:00ص الأحد: 8:00 –11:30

## العشية ودراسة الكتاب المقدس:

السبت: 7 - 8:15 م

#### تسبحة:

السبت: 8:30 – 10:30 م

## اجتماع الصلاة:

الخميس: 8 - 10 م

# خدمة مدارس الاحد:

الاحد: 12 – 1 ظهرا

#### فصول الحان:

السبت: 6 -7 م

## اجتماع الخدام:

الاحد: 2:00-1:15 ظهر ا

## اجتماع البابا كيرلس:

الجمعة: 10:30 – 12:30

## اجتماع الأسرة:

الجمعة : 7:30 – 9:30م

#### الكورال:

الجمعة: 7:30 –9 م

## كورال الأطفال:

الجمعة: 7 – 8 م

#### نادى الأطفال:

السبت: 3:0 -6:0 م

### اجتماع الشباب:

الجمعة: 8:00 – 10:00 م

## أجتماع الترانيم والتأملات:

الجمعة الأخيرة من الشهر من 9:30 – 10:30 م

" إياي انتظر الأشرار ليهلكوني . بشهاداتك أفطن" (مز 119: 95)